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Aan:  College van B&W gemeente Venlo (via griffie) 
Betreft:  Schriftelijke vragen conform artikel 44 RvO  
Onderwerp: Stembureaus ten aanzien van referendum associatieverdrag Oekraïne  
Datum:  Dinsdag 5 januari 2016 
 
 
Geacht college, 
 
In raadsinformatiebrief 2015-162 van 23-12-2015 geeft u aan dat het aantal stembureaus in de 
gemeente ten behoeve van het referendum rondom het associatieverdrag met Oekraïne (op 6 april 
aanstaande) teruggebracht zal worden van 50 vaste naar 19 vaste met 2 mobiele stembureaus. In het 
presidium is gesproken over een vermindering maar zijn geen getallen genoemd.  
De raadsinformatiebrief roept bij de SP-fractie de volgende vragen op: 
 
 

1. In de brief stelt uw college dat financiering vanuit het Rijk een beperking van het aantal 
stemlokalen feitelijk noodzakelijk maakt.  Welke initiatieven heeft u genomen om het kabinet 
hierop aan te spreken? Indien geen initiatieven genomen zijn; waarom niet? 

 
2. Op basis van welke criteria heeft u de beoordeling gedaan van het terugbrengen van 50 naar 

19+2 stemlokalen? Graag een gedegen onderbouwing van het reduceren met ongeveer 60% 
van deze stemlokalen. 

 
3. Waarom heeft u de gemeenteraad niet actief geïnformeerd over deze reductie? Waarbij de SP 

de kanttekening plaatst dat het presidium wel is geïnformeerd maar dat daar geen getallen 
zijn genoemd. 

 
4. Voor het eerst gaat de gemeente werken met mobiele stembureaus. Bent u bereid de inzet 

hiervan te evalueren? Zo ja, hoe gaat u dit doen? Zo nee, waarom niet?  
 

5. In uw raadsinformatiebrief staat dat er door minder stembureaus een besparing van 35.000 
euro zal optreden. Is het uitgangspunt van het college dat democratie niet te veel mag 
kosten?  

• Zo nee, waarom haalt u dan bij een wettelijk gerechtvaardigd referendum kosten als 
argument aan?  

• Bent u alsnog bereid om deze 35.000 euro uit bijvoorbeeld de algemene reserve te 
halen om meer stemlokalen mogelijk te maken? Zo nee, waarom niet? 

 
6. Bent u bereid om het kabinet er op te wijzen dat de initiatiefnemers dit referendum op 

democratische wijze hebben afgedwongen – en dit is goedgekeurd door het parlement en de 
Kiesraad –, en dat dit net als reguliere verkiezingen voor bijvoorbeeld de Tweede Kamer 
(gedegen financiële) ondersteuning moet krijgen vanuit de overheid?  

• Zo nee, waarom niet? Met graag een gedegen onderbouwing waarom deze 
democratische principes volgens u nu niet opgaan en/of in de toekomst – bij andere 
verkiezingen/referenda – u wederom minder stemlokalen wenst te hanteren en of u 
meent dat daarmee de opkomst gebaat is? 

 
 
In afwachting van uw schriftelijke beantwoording binnen de daarvoor gestelde termijn, 
Met vriendelijke groet, 
 
Fractie SP-Venlo,  
Ton Heerschop  


